
CONSILIUL JUDETEAN VÂLCEA , 

- CABINET PREŞEDINTE -

INFORMARE 

privind activitatea desfăşurată de Preşedintele Consiliului 

Judeţean Vâlcea de la şedinţa precedentă şi până În prezent 

Programul de activitate stabilit şi realizat pe parcursul 

lunii mai a.c. a fost Încadrat În prevederile Legii Administraţiei 

Publice Locale nr. 215/2001, cu modificările şi completările 

ulterioare, ale Legii nr. 393/2004 privind Statutul Aleşilor 

Locali, precum şi Regulamentului de funcţionare a Consiliului 

nostru judeţean. 

Fiecare dintre acţiunile Întreprinse a fost astfel 

coordonată În aşa fel ca ea să respecte Întrutotul principiile 

care statuează funcţionarea administraţiei publice locale, 

conform exigenţelor, responsabilităţii şi legalităţii. 

O atenţie prioritară am acordat rezolvării problemelor de 

interes judeţean, dar şi ale cetăţenilor prin aplicarea În spiritul 

şi litera legii a normelor şi criteriilor de lucru cu autorităţile 

locale şi instituţiile publice descentralizate. 

În aceeaşi măsură am sprijinit direct şi am verificat, 

potrivit atribuţiilor ce-mi revin din Regulamentul de Ordine 

Interioară, modul În care aparatul de specialitate al Consiliului 
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Judeţean şi conducerile instituţiilor subordonate îşi 

îndeplinesc sarcinile de serviciu. 

REABILITAREA ŞI MODERNIZAREA DRUMURILOR 

Obiectivul principal al activităţii din această lună l-a constituit, 
ca şi în perioada precedentă, continuarea În ritm intens a 
programului lucrărilor de întreţinere şi reparaţii ale drumurilor şi 
podurilor în conformitate cu programul de investiţii şi de lucrări 
aprobat la începutul acestui an. 

Pe tot parcursul acestei luni s-a acţionat şi se acţionează în 
continuare pe următoarele sectoare de drumuri judeţene: 

• DJ 677 A, Şirineasa - Pesceana; 
• DJ 665, Horezu - Vaideeni -limită judeţul Gorj; 
• DJ 676, Lăpuşata - Roşiile; 

• DJ 677 F, Roşiile - Grădiştea; 

• DJ 645, Prundeni - Orleşti - Scundu. 
În urma demersurilor Întreprinse la nivel guvernamental şi a 

hotărârii pe care am adoptat-o anterior, am transferat la Ministerul 
Dezvoltării Regionale şi Turismului cele 5 proiecte care privesc 
drumurile de legătură cu judeţele limitrofe a căror documentaţie a 
fost depusă anterior la Agenţia pentru Dezvoltare Regională Sud -
Vest Oltenia În vederea finanţării lor prin POR 2007 -2013, Axa 
prioritară 2 - Îmbunătăţirea infrastructurii de transport regionale şi 
locale. Informez, Însă, că din cele 5 obiective de investiţii analizate 
şi avizate favorabil atât În Consiliul tehnico-economic al MORT, cât 
şi În Consiliul Interministerial de Avizare Lucrări Publice de Interes 
Naţional nu a fost acceptat decât unul. Trebuie precizat că, În acest 
mod nu au fost respectaţi indicatorii tehnico-economici aprobaţi prin 
HG 402/2011 şi că avizele necesare s-au dat numai pentru DJ 677, 
Mădulari - Şuşani-limită judeţul Olt În lungime de 23,85 km. 

Tot În perioada la care se referă prezenta informare, au fost 
finalizate lucrările de reabilitare şi modernizare pe DJ 703 G, Jiblea 
- SăIătrucel - Berislăveşti - limită judeţul Argeş, În lungime de 13,6 
km şi cu o valoare investiţională de 32.879.842 lei. 
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ACCESAREA DE FONDURI EUROPENE 

Pe parcursul acestei luni am efectuat o analiză detaliată 
asupra portofoliului de proiecte la care Consiliul Judeţean este 
beneficiar sau partener, precum şi a etapelor la care am ajuns cu 
fiecare dintre aceste proiecte. 

Informez că la această dată avem În evidentă un număr de , 
102 proiecte cu finanţare externă nerambursabilă a căror valoare 
totală Însumează 458 milioane euro. Potrivit analizei, la această 
dată, proiectele noastre se află În următoarele stadii: 

• au fost deja implementate 68 de proiecte cu o valoare de 
35,67 milioane euro; 

• avem În curs de implementare 31 de proiecte, Însumând 422 
milioane euro, Încadrate pe diferite programe de finanţare, 

astfel: 
13 proiecte pe POR 
3 proiecte pe POS Mediu 
15 proiecte cuprinse pe alte programe. 

Fără a neglija obiectivele de infrastructură, de interes social şi 
de mediu, pe lista proiectelor prioritare le-am pus pe cele care 
privesc valorificarea potenţialului nostru turistic. Este bine cunoscut 
În acest sens proiectul de mare anvergură din zona Voineasa -
Obârşia Lotrului, unde urmează să construim un mare complex 
turistic despre care am infromat În şedinţele anterioare şi nu voi 
mai insista asupra lui, În schimb voi stărui asupra proiectului privind 
promovarea potenţialului turistic prin Îmbunătăţirea vizibilităţii 
judeţului Vâlcea ca destinaţie de succes pentru practicarea 
turismului balnear, cultural, monahal, de agrement etc. 

Ţinta acestui proiect vizează creşterea cu cel puţin 15% a 
prezenţei turiştilor români şi străini În jUdeţul Vâlcea ca urmare a 
dezvoltării şi diversificării produselor şi serviciilor turistice 
complexe. 

Conform contractului de finanţare, În valoarea acestui proiect 
se regăsesc 424.600 lei ca asistenţă nerambursabilă asigurată prin 
Fondul European de Dezvoltare Regională, partea noastră de 
cofinanţare reprezentând 9.992 lei. 
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În virtutea acestui proiect, pentru creşterea gradului de interes 
şi promovare a judeţului Vâlcea urmează ca, începând cu luna 
viitoare să participăm la 20 de târguri şi manifestări cu profil turistic. 

CONTRACTE DE FINANTARE • 

La începutul acestei luni, în prezenţa primului ministru Emil 
Boc şi a ministrului Dezvoltării Regionale Elena Udrea, am semnat 
două contracte de finanţare pentru proiectele privind reabilitarea şi 
modernizarea DJ 648, loneşti - Olanu - limită judeţul Olt şi, 
respectiv, dezvoltarea balneară şi turistică a staţiunii Călimăneşti 
sub genericul de promovare "Mirajul Oltului". 

Primul dintre aceste proiecte are în vedere modernizarea a 8,9 
km de drum judeţean şi construcţia a două poduri din beton armat. 
Valoarea acestor lucrări este de 26,4 milioane lei din care Consiliul 
Judeţean Vâlcea urmează să acopere, ca parte de cofinanţare, 
suma de 431.122 lei. 

O săptămână mai târziu, din partea Agenţiei pentru Dezvoltare 
Regională Sud - Vest Oltenia, am primit invitaţia de a ne prezenta 
la sediul acesteia în vederea semnării procesului-verbal pentru 
înmânarea contractului de finantare. , 

Consider că această operativitate este de bun augur şi în 
favoarea noastră de a grăbi celelalte etape pregătitoare pentru 
inaugurarea lucrărilor pe DJ 648. Ca urmare, am cerut Direcţiei 

Program şi Relaţii Externe a Consiliului Judeţean să treacă 

neîntârziat la următoarele activităţi prevăzute prin proiect, respectiv 
la elaborarea documentaţiei pentru achiziliile publice şi, implicit la 
lansarea procedurilor de achiziţie publică. In acest scop, am dispus 
ca, în data de 18 mai, echipa de implementare a acestui proiect să 
participe la instruirea privind managementul proiectului organizată 
la ADR Oltenia. 

Cel de-al doilea proiect - "Mirajul Oltului" - cuprins în 
Strategia de dezvoltare a turismului În judeţul Vâlcea, urmează şi el 
procedurile similare până la convertirea în ceea ce ne-am propus, 
respectiv: 

• realizarea a 4 bazine pentru înot şi relaxare cu o 
suprafaţă desfăşurată de 415 mp; 
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• 3 tobogane acvatice; 

• o saLină şi camere de masaj; 

• o sală de fitness În suprafaţă de 197 mp; 

• 	 debarcader ponton pentru agrement pe Olt; 
• 	 pistă de role; 
• 	 alei şi drumuri carosabile etc. 

Valoarea totală a proiectului este de aproape 35 milioane lei, 
din care Consiliul Judeţean va asigura, ca parte de cofinanţare, 
11,075 milioane lei. 

DUPĂ BĂILE OLĂNEŞTI URMEAZĂ BĂILE GOVORA 

Rămânând tot În sfera proiectelor cu finanţare europeană, 
informez că am participat la reuniunea de la Govora cu pr'ilejul 
lansării proiectului privind reabilitarea infrastructurii turistice a 
staţiunii balneare. 

Obiectivul general al acestui proiect urmăreşte dezvoltarea 
turismului balnear de la Govora În condiţiile respectării a 3 condiţii 
de bază. 

-	 durabilitate sub aspect ecologic; 
-	 viabilitate şi rentabilitate sub aspect economic; 
-	 echitabilitate din punct de vedere etic şi social pentru 

comunitatea locală. 
Proiectul a cărui finalizare trebuie să aibă loc În noiembrie 

2013 presupune fonduri eligibile În valoare totală de 22}7 milioane 
lei, din care partea de contribuţie locală va fi de 455.540 lei. 

Zestrea staţiunii Băile Govora se va îmbogăţi pe seama 
acestui proiect cu: 

• o fântână arteziană echipată cu lumini decorative; 
• 	 un mini-amfiteatru În aer liber; 
• 	 modernizarea chioşcului destinat concertelor de fanfară; 
• 	 pasarele pietonale peste pârâul Hinţa; 
• 	 realizarea unui traseu de cură kinetoterapică prin 

amenajarea a 1.377 mi de alei pietonale etc. 

RELUAREA CONSULTĂRILOR ÎN 
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TERITORIU CU CETĂŢENII 

În virtutea obligaţiilor care ne revin ŞI mie, ŞI 
vicepreşedinţilor, şi consilierilor judeţeni - din Statutul Consiliului 
Judeţean şi pe fondul creşterii numărului de cetăţeni care ne 
solicită audienţă, am decis ca În această lună să reiau Întâlnirile 
cetăţeneşti la nivel de comune şi pe grupe de localităţi. Până la 
data Întocmirii prezentei informări au fost organizate astfel de 
acţiuni În localităţile Mateeşti, Roşiile, Ghioroiu, Nicolae Bălcescu, 
Galicea şi Titeşti la care au participat peste 1000 de cetăţeni. 

Pentru a găsi răspunsuri şi soluţii imediate la problemele şi 
reclamaţiile oamenilor am invitat la Întâlnirile organizate şi 
reprezentanţi cu putere de decizie din cadrul unor instituţii 
subordonate Consiliul Judeţean, precum şi ai unor unităţi 
deconcentrate. 

În desfăşurarea acestor dialoguri am avut surpriza să constat 
că, la peste 20 de ani de la promulgarea primei legi a fondului 
funciar Încă mai sunt foarte multe cazuri de nepunere În posesie 
sau eliberări ale titlurilor de proprietate cetăţenilor Îndreptăţiţi. 
Deoarece Consiliul Judeţean nu are atribuţii şi competenţe În 
rezolvarea unor astfel de probleme, am dispus să facem un 
inventar al tuturor plângeri lor pe care să-I Înaintăm după aceea 
comisiei judeţene pentru aplicarea legilor fondului funciar din cadrul 
Institutiei Prefectului. , 

AM CEDAT PRESIUNILOR MINISTERULUI SĂNĂTĂŢII 

După cum am informat În şedinţa precedentă, Casa 
Judeţeană a Asigurărilor de Sănătate a refuzat să Încheie contract 
pentru decontarea serviciilor medicale din cadrul Spitalului 
orăşenesc Bălceşti, conformându-se astfel prevederilor HG 
343/2011. 

Puşi În faţa unei situaţii fără ieşire, am fost obligaţi să cedăm 
presiunilor ministeriale. Am propus, În schimb, ca În locul spitalului, 
să Înfiinţăm În oraşul Bălceşti un Centru medical de urgenţă
permanenţă, inclusiv un centru destinat persoanelor vârstnice. În 
felul acesta, am dat curs şi prevederilor HG 212/2011, dar am găsit 
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şi o soluţie paliativă de asigurare În continuare, a unui minim de 
servicii medicale pentru situaţii de urgenţă. De asemenea, prin 
măsura pe care am propus-o, am găsit soluţii de menţinere a 
locurilor de muncă pentru medicii, asistentele medicale şi 
personalul tehnico-administrativ disponibilizat În urma desfiinţării 
spitalului. 

Nu pot să nu remarc, Însă, şi cu această ocazie că cele două 
hotărâri cu putere de lege - HG 212 şi HG 343 - anulează 
promisiunile actualei Puteri pe care le-a făcut publice la instaurarea 
Guvernului. Printre altele, În programul de guvernare s-a promis nu 
restructurarea reţelei de spitale din ţară, ci dimpotrivă, dezvoltarea 
acesteia, inclusiv creşterea stimulentelor financiare (prime de 
instalare şi salarii) pentru personalul medical care va lucra În 
mediul rural, mai ales În zonele neacoperite cu asistenţă medicală 
aşa cum este cazul zonei de sud a judeţului nostru pentru care 
aveam un spital şi nu-I mai avem acum. 

Necazurile şi surprizele În domeniul sănătăţii nu par, Însă, a 
se fi Încheiat. Este greu de crezut că judeţul Vâlcea nu va fi afectat 
de viitoarele măsuri deja anunţate de ministerul Sănătăţii cu privire 
la implementarea unei strategii de raţionalizare În continuare a 
spitalelor În sensul ca numărul de paturi câte mai sunt În prezent 
(133.000) să se reducă până În 2013 cu Încă 2.500 de paturi. 

x 
Pe lângă problemele Înserate În prezenta informare, În 

perioada care a trecut de la precedenta şedinţă am urmărit 

Îndeaproape ca hotărârile adoptate să fie aplicate În integralitatea 
lor. Totodată, m-am aplecat mai exigent asupra coordonării şi 
verificării modului În care aparatul de specialitate al Consiliului 
Judeţean Îndeplineşte sarcinile curente de serviciu. 
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